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Fontos döntések a fiatalok érdekében 
Szeged megyei város tanácsa teg-

nap, csütör tökön délelőtt ta r to t ta meg 
nyár i ülését a tanácsháza dísz termé-
ben, dr. Biczó György elnökletével. 
Miu tán a testület jóváhagyta a végre-
h a j t ó bizot tságnak a két tanácsülés 
között hozott döntéseiről szóló beszá-
molóját , a Szeged városi KISZ-bi -
zottsággal együt tes ülésen tá rgyal ta A 
szegedi ifjúság helyzete, és az ifjúsá-
gi törvény végrehajtásának feladatai 
című napirendet , melynek í rásban ki-
adot t anyagához Papp Gyula tanács-
elnök-helyet tes mondot t bevezetőt. (A 
jelentést tegnapi s zámunkban kivo-
natosan ismertet tük.) A v i tában 16-
a n szólaltak fel. A tanács a további-
a k b a n megtárgyal ta az 1971. évi költ-
ségvetés és fejlesztési alap végrehaj-
tásáról, va lamint a tanácsi vállalatok 

gazdálkodásáról szóló jelentést; a ta-
nács fejlesztési alapjának 1972. évi, 
módosított előirányzatait; a Hazafias 
Népfront és a Szeges! városi tanács 
között létrejött együttműködési meg-
állapodást, m a j d a tanácsrendeletek 
felülvizsgálatára és alkotására vonat-
kozó programtervezetet. 

A testület m u n k á j á b a n részt vet t 
Nitsinger Gyula, Berkes Ildikó, dr. 
Oláh Ferenc, dr. Várkonyi László, 
Sziládi Sándor, Sztanics Béla, dr. 
Diós József, Salamon Is tván, Bors 
Is tván, Gera Is tvánné, Halász Árpád , 
Pigniczki György, Bézi Ferenc, Ácsai 
Is tván, Lacsán Mihály, Hofgesang 
Péte r és Takács Máté tanács tag; Baló 
Ilona, a városi KISZ-bizot tság t i tká-
ra, Kiss Tamás , a MüM, 600-as szak-
munkásképző iskola KISZ- t i tkára , 

Kasza Rozália, a Kender fonó- és Szö-
vőipari Vál lalat KISZ-bizot tságának 
t i tkára , Zenei József, az MSZMP 
Csongrád megyei b izot tságának m u n -
ka tá r sa és dr. Munkácsi György me-
gyei tanácstag. 

A városi tanács va lamennyi nap i -
rendi pont tá rgyalása u t á n egyönte-
tű ha tá roza toka t hozot t : az előter-
jesztéseket elfogadta. 

Négy tanács tag — Tóth Pördi J á -
nosné, Sziládi Sándor, Tóth A n d r á s 
és Hörömpő József — nyú j to t t be in-
terpellációt, ame lyekre Tölgyesi Béla, 
az építési és közlekedési osztály ve-
zetője válaszolt. A válaszokat mind 
az interpellálok, mind a tanács meg-
nyugvással ve t ték tudomásul . 

A tanácsülésen dr . Biczó György 
tanácselnök mondot t zárszót. 

Ifjúsági ház, ifjúsági park, ifjúsági alap 
Tegnapi l a p u n k b a n m á r 

jeleztük, hogy a szegedi i f -
júság helyzetével kapcsola-
tosan fontos döntések v á r h a -
tók a városi t anács ülésén. 
Így is tö r tén t : az előter jesz-
tett ha tároza t i javas la tokat 
a tes tület a k iadós és t a r t a l -
mas v i ta u t án bizonyos k i -
egészítésekkel elfogadta. A 
tanács megál lapí tot ta , hogy 
az i f júságpol i t ikai határozat-
tok megjelenése óta tö r t én t 
bizonyos előrelépés Szege-
den, hiszen emelkedet t az 
oktató-nevelő m u n k a színvo-
nala és te l jes az i f júság i 
m u n k a e r ő k foglalkoztatása, 
ugyanakkor a f ia ta lok m ű -
velődését, szórakozását és 
sportolását szolgáló intéz-
ményhálóza t n e m fe j lődöt t 
kel lőképpen, aká r mennyisé-
gét, aká r színvonalát vizs-
gá l juk . Évek óta azonos 
színvonalú az i f júság i szer-
vezeteknek nyú j to t t t ámoga-
tás, s a szociális és t anu l -
mányi célokat szolgáló a l ap 
sem növekedet t . A tegnapi 
ülésen hozott ha tá roza t meg-
á l lapí t ja , hogy a művelődési 
és i f júságpol i t ika i bizottság 
jelentése és a j án l á sa hosszú 
időre reál is a lapot ad a sze-
gedi i f júságpol i t iká i tevé-
kenységhez, ezért a tanács 
u tas í t ja szakosztályait , hogy 
az előterjesztésben megfo-
galmazott feladatokat épít-
sék be éves munkaterveik-
be és a megvalósítást folya-
matos feladatuknak tekint-
sék. A végreha j tó bizottság 
kötelességévé te t te a tanács, 
hogy k ísér je f igyelemmel a 
ha tá roza tok sorsát. 

Abból ki indulva, hogy az 
I f júsági törvény végreha j t á -
sában a varos va lamennyi 
á l lami és tá rsada lmi szerve-
zetére komoly fe ladatok h á -
ru lnak , a városi t anács fel-
kéri az é r in te t t t á r sada lmi 
szerveket, vál la la tokat , szö-
vetkezeteket és in tézménye-
ket, hogy segítsék elő a tör-
vényben megfogalmazott cé-
lok elérését, a fiatalok jogai-
nak és kötelességeinek op-
timális érvényesítését. 

A több évre szóló á l ta lá -
nos elvi ha tározatokon fölül 
döntöt t a tanács néhány idő-
szerű konkré t kérdésben is 
Így például elhatározta , hogy 
tervszerűbbé teszi együttmű-
ködését a KISZ városi bi-
zottságával és ennek é rde -
kében együttműködési meg-
állapodást dolgoznak ki, 
amelyet jóváhagyásra a t a -
nács elé ter jesztenek. É t r e 
m á r a legközelebbi t anács -
ülésen sor kerül . 

Az i f júsági célokat szolgá-
ló ku l tu rá l i s és sport létesí t -
mények fej lesztésének meg-
gyorsítása érdekében if júsági 
fejlesztési alapot létesített a 
városi tanács. E r re a célra 
az idén 1 mill ió for in to t biz-
tosít, a továbbiakban pedig 
— az éves tanácsi te rvekben 
— a fe ladatok mérlegelése 
a l ap ján gondoskodik az i f j ú -

sági a l ap tervezéséről. A t a -
nács felkéri a város üzemeit, 
vállalatait, hogy saját alap-
jaikból járuljanak hozzá kö-
zös ifjúsági létesítmények fi-
nanszírozásához, a külön ke-
zelt városi ifjúsági alap gya-
rapításához. E r re a t anács 
külön folyószámlát nyit . Az 
összeg fe lhasználásáról — 
éves t e rv a l a p j á n — a KISZ 
városi b izot tságának véle-
ményé t meghal lga tva dönt 
m a j d a végreha j tó bizottság. 
Ezt az alapot a fiatalok tár-
sadalmi munkájával is gya-
rapítani lehet; a KISZ ál ta l 
így megszerzet t összegeket 
az a lapra be lehet f izetni . 

Ügy dönöt t a városi t a -
nács, hogy Újszegeden foko-
zatosan kiépítik az ifjúsági 
parkot. A meglevő in tézmé-
nyeket ennek az e lha táro-
zásnak a szolgálatába kell 
áll í tani. Ugyanakkor a t a -
nács szakosztályai — az é r -
dekel t szervekkel folyta tot t 
konzultáció a l ap j án — táv-
lati t e rve t készí tenek az i f -
júsági pa rk fej lesztésére, f i -
gyelembe véve a m á r r en -
delkezésre álló lehetőségeket 
és a fo lyamatban levő be -
ruházásokat . A te rv t a r t a l -
mazza m a j d a további f e j -
lesztések lehetőségeit is. 

Minthogy égetően idősze-
rű Szegeden egy ifjúsági ház 
létrehozása és a korábbi 
t e rvek bizonyos korlátozó 
jogszabályok mia t t n e m va-
lósulhat tak meg, a tanács 
két-három év alatt megva-

lósítható elgondolás kidolgo-
zására adott utasítást. A 
végreha j tó bizot tságnak ké t 
hónapon belül kell dönte-
nie, hogy hol lehet lé t re-
hozni az i f jú ság számára ezt 
az ob jek tumot és milyen 
ü temben . 

Nagyobb támogatást sza-
vazott meg a városi tanács 
az ifjúsági klubmozgalom 
számára. Ennek egyik fon-
tos eleme az, hogy a helyi-
séggazdálkodási h ivata l mi -
nimális használatbavételi és 
bérleti díjért bocsát KISZ-
szervezetek rendelkezésére 
klubok számára alkalmas 
helyiségeket, amennyiben 
ezeket az igényeket a KISZ 
városi bizottsága t ámoga t j a . 

Fokozott támogatást nyújt 
a városi tanács az ifjúsági 
lakásépítési akciókhoz. Ezért 
úgy rendelkezet t , hogy a 
szakosztályok a szükséges 
előfeltételek és szervezettség 
esetén maximális kedvez-
ménnyel biztosítsanak az 
ilyen akcióknak előközmű-
vesített építési területet. Eb-
be a p rog ramba bevon ják az 
Odessza-városrész második 
építési ü teme beruházás i 
p r o g r a m j á b a n földszintes-
kén t meghagyot t építési te-
rüle te t . 

Fe lkér te a tanács a KISZ 
városi bizottságát, hogy a 
szakosztályokkal együ t tmű-
ködve, elsősorban az ifjúság 
érdekeit szolgáló fejlesztési 
és beruházási feladatok meg-

valósításához szervezze a 
fiatalok társadalmi munká-
ját. 

A tanács utas í tása a l ap -
j á n a művelődésügyi osz-
tá lynak intézkednie kell, 
hogy o meglevő kulturális 
intézmények jobban szol-
gálják az ifjúság művelődé-
si és szórakozási igényeinek 
kielégítését. I lyen progra-
mokat szerveznek m a j d a 
művelődési o t thonok és a 
művészeti intézmények. yAz 
iskolai tornatermeket, a vá-
rosi sportpályákat és az 
egyesületi sportobjektumo-
kat nagyobb mértékben kell 
a fiatalok rendelkezésére bo-
csátani. 

Minthogy a város i f j ú s á -
ga gyakran p roduká l k i -
emelkedő munka te l j e s í tmé-
nyeke t ; tudományos és mű-
vészeti, t anu lmányi és ku l -
turá l i s vetélkedőkön, spor t -
versenyeken gyakran ér el 
kiváló helyezéseket, és ez-
zel a város erkölcsi r a n g j á t 
is emeli, a tanács u ta s í t j a a 
művelődésügyi osztályt, hogy 
dolgozzon ki javaslatokat a 
kiemelkedő teljesítmények 
erkölcsi elismerésére. A ja -
vaslatokról a végreha j tó bi-
zottság d ö n t 

Budapestre érkezett 
W. P. Rogers amerikai 

külügyminiszter 
Péte r J á n o s kü lügymi-

niszter ' meghívására csü-
tör tökön dé lu tán Budapes t re 
érkezet t Wil l iam P. Rogers, 
az Egyesült Ál lamok kül -
ügyminisztere és felesége, 
va lamin t kísérete. Fogadá-
sára a Ferihegyi repülőté-
ren megje len t Pé te r J á n o s 
és felesége, Nagy János 
külügyminiszter-helyet tes és 
dr. Szabó Károly, hazánk 
washingtoni nagykövete. J e -
len volt a fogadta tásná l Al f -
réd Puhán , az Egyesült Ál-

lamok, va lamin t Xoan Cotot, 
a Román Szocialista Köz-
társaság budapest i nagykö-
vete. 

Pé te r János kü lügymi-
niszter és felesége csütör tö-
kön este vacsorát adot t Wil-
l i am P. Rogers amer ika i 
külügyminisz ter és felesége 
t iszteletére a Magyar Nép-
hadsereg Központi K l u b j á -
n a k nyár i helyiségében. 

A vacsorán a ké t kü lügy-
miniszter pohárköszöntőt 
mondott . (MTI) 

II közlekedés gerince 
továbbra is a vasút 

Miniszteri tájékoztató 
A közlekedéspolit ikai kon-

cepció vég reha j t á sának ta -
pasztalatairól , további t en -
nivalóiról , a közlekedés f e j -
lesztésének időszerű ké rdé -
seiről t á j ékoz ta t t a a s a j t ó 
képviselőit dr . Csanádi 
György közlekedés- és pos-
taügyi miniszter csütör tökön 
a Pa r l amen tben . 

Dr. Csanádi György be-
vezetőjében hangsúlyozta : a 
koncepció vég reha j t á sának 
első egyharmadnyi szakasza 
.elteltével megál lapí tható , 
hogy az elveket helyesen 
a lakí to t ták ki, s a tervéket 
a p rogram szerint valósít-
ják meg. Eddig 633 ki lomé-
ter hosszúságú kis fo rga lmú 
vasútvonala t és 140—150 
vasútá l lomást szünte t tek 
meg. Kezdetben sokan ki fo-
gásolták ezt az intézkedést , 
most azonban a végreha j t á s 
gyorsí tását sürgetik. A köz-
lekedés vezetői is szere tnék 
meggyorsí tani az e lavul t h á -
lózat felszámolását , az 
anyagi lehetőségek azonban 
nem n y ú j t a n a k rá módot. A 
koncepció egyik legfőbb cél-
ja, a vasú t modernizálása 
ugyancsak a tervek szer int 

Losonczi Pál befejezte 
szabolcsi látogatását 

az új hídhoz 

/ Losonczi Pál , az Elnöki 
Tanács e lnöke Szabolcs-Szat-
m á r megyei lá toga tásának 
második nap ján , csütörtökön 
reggel fe lkeres te a Sós-tó f ü r -

dőt. I t t Varga Gyula, a ny í r -
egyházi városi pár tb izot tság 
első t i tká ra és Bíró László, a 
városi tanács e lnöke köszön-
töt te a vendégeket , ak ik 
megtekinte t ték a f ü r d ő t e rü -
letét, m a j d a város l egú jabb 
lakótelepét, a Jósavárost . 

Ezt követően az Elnöki 
Tanács e lnöke Nyíregyházán, 
a megyei tanács dísz termé-
ben rendezet t ak t ívaér tekez-
leten tá jékoz ta t ta a pár t - , 

ál lami, t á r sada lmi és gazda- ! 
sági szervek, in tézmények ] 
vezetőit az időszerű kü l - és,| 
belpoli t ikai kérdésekről . 

Az akt ívaér tekezle t u tán 
Losonczi Pá l — a megyei | 
vezetők tá rsaságában — fe l - \ 
kereste a nyí rbá tor i Auróra 1 
cipőipari vállalatot , m a j d 
el látogatott a balkányi és a : 

nyírlugosi á l lami gazdaság-
ba. 

Az Elnöki Tanács e lnöke 
ellátogatott Szakolyha is. A 
ké tnapos lá togatás Ba lkány- j 
ban fejeződött be. Losonczi 
Pá l t egnap visszautazott Bu -
dapestre . 

Tízezrek a Balatonnál 
A Balatonnál a főszezon 

kezdetével megélénkül t a lá-
togatottság. A nyugati , a 
déli és az északi h a t á r fe -
lől csütörtökön m á r k a r a -
vánokban érkez tek a szom-

szédos országok jelzéseit vi-
selő gép já rművek . 

A Balaton pa r t j án , a d iák-
és ú t törőtáborok lakóit is 
beleszámítva, m á r több 
min t 20 000-en táboroznak. 

Labora tór iumi vizsgálatra t a l a j m i n t á k a t vesznek a Híd-
építő Vállalat munkása i a Római körú t végén, a Tisza 
pa r t j án . A szegedi, i l letve az újszegedi oldalon összesen 
21 d a r a b 20—50 méte r mélységű fú ra to t készítenek, s 
közben dobozokba gyűj t ik a különböző mélységekből fel-
hozott t a l a jmin táka t . Fe lvé te lünk a f ú r ó f e j kiemelését 

áb rázo l j a 

halad. A m a g y a r vasú t pá-
lyafé lépí tményének rendsze-
re a legmodernebbek között 
van. Az ötéves te rv végéig 
a vasút i forga lom 92—93 
százalékát lebonyolító ge-
rinchálózatot a követe lmé-
nyeknek megfelelően építik 
át . 

A pályakorszerűsí téseknél 
a beruházási feszül tség kö-
vetkeztében jelenleg n e m 
t u d j á k t a r t an i az eredet i 
ü temet , az építés és a f e n n -
t a r t á s gépesítettsége azon-
ban lehetővé teszi, hogy — 
amin t e r re rende lkezés re 
á l lnak az anyagi erők — 
megszüntessék az e lmara -
dást, s 1975-re végezzenek 
az előír t fe lada tokkal . 

A vasúti és a közúti köz-
lekedés között s ikerü l t meg-
felelő a r á n y ú m u n k a m e g -
osztást kia lakí tani . Ennek 
a l a p j á n megál lapí tható , 
hogy a vasúti közlekedés 
szerepe, jelentősége n e m 
csökkent, a közlekedés ge-
r ince — különösen az á r u -
szál l í tásban — továbbra is 
a vasút . Ennek n e m is 
anny i r a a belföldi, h a n e m 
inkább a t ranzi tszál l í tások-
ná l van jelentősége. A ha -
zai vasúti á ru fo rga lom 
ugyanis stagnál , legfe l jebb 
évi egy százalékkal eme lke -
dik, ugyanakkor az á t m e n ő -
forgalom évente 13—14 szá-
zalékkal növekszik. A k o n -
cepció következetes végre-
h a j t á s a lehetővé teszi az o r -
szág devizagazdálkodása 
szempont jából sem közöm-
bös nemzetközi szállí tási kö -
telezettségeink tel jesí tését . 

A továbbiakban a min isz -
ter e lmondotta , hogy a vas -
ú t korszerűsí tése a vonóerő 
tekinte tében is b iz ta tó ; a 
szerelvények 80 százalékát 
je lenleg villamos, i l le tve 
Diesel-mozdonyok továbbí t -
ják. A kelet i és a nyugat i 
h a t á r közötti fő vasútvonal 
vi l lamosí tásával elkészültek, 
s a tervidőszak végére észak 
—déli i r ányban is be fe jez ik 
a nagy munká t . 

A tá jékozta tás szer int a 
í közúti közlekedés ugyancsak 
: a koncepció e lőírásainak 
| megfelelően, a gondok elle-
1 né re is e redményesen f e j -
I lődik. A közlekedésirányí tás 
egyik legnehezebb kérdése 
a közúti közlekedés, amely-

ének problémái t — főleg a 
(fővárosiét — gya rap í t j a a 
I személygépkocsi-ál lomány 
növekedése is. Az ezzel kap-. 

íesolatos kérdésekre válaszol-
va a miniszter e lmondta , 
hogy a személyautó-ál lo-
mány a laku lásá t n e m kí-
v á n j á k korlátozni, nagyobb 
gondot fo rd í tanak viszont a 
tömegközlekedés fej lesztésé-
re, mindenben a n n a k a d n a k 
e l ő n y t 


